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Z á p i s 
 

z 11. jednání finančního výboru Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
konaného dne 11. 2. 2010 od 9:00 hod.  

RegioCentrum Nový pivovar, Hradec Králové 
Přítomni: členové výboru (viz prezenční listina) 
 
Omluveni: Ing. Pavel Bradík 
 
Program jednání: 
 
1. Zahájení, přivítání přítomných, schválení zápisu z minulého jednání FV, schválení programu 

jednání a představení přizvaných hostů 
2. Hospodářsky slabé oblasti 
3. Investiční příležitosti 
4. Hospodaření KHK v roce 2009 

-  Daňové vlivy 
5. Daňový vývoj 2010 – leden a předpoklady 2010 
6. Sociální pojištění – kap. 18 a 19 – I. pololetí 2007 

Uplatnit nárok?(Chyba v zákoně) 
7. Záměr dlouhodobých investic - zóna Vrchlabí 

                                                -  Nemocnice Náchod 
8. Informace – Reforma účetnictví veřejných financí od 1. 1. 2010 

                       - průběh a zásadní problémy 
                       - vazba na změnu a ponechání ekonomického SW u kraje 

9. Revokace  - zrušení usnesení z 16. 12. 2009 č. VF/10/70/2009 
10. Různé – Přehled investic pro rok 2010 

            - Stav půjček poskytnutých krajem k 31. 12. 2009    
11. Závěr 
 
Jednání v 9:00 hodin zahájil a řídil předseda finančního výboru Zastupitelstva 
Královéhradeckého kraje pan Luboš Hübsch. Uvítal přítomné a upozornil na materiály, které 
byly všem členům výboru poslány e-mailem před zasedáním. 
 
 
 
K bodu l 
Zahájení, přivítání přítomných  
Hlasování: 
         Pro  12 
         Proti    0  
         Zdržel se   0 

 
§ jednomyslně byl schválen program 11. jednání finančního výboru Zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje  
 
Hlasování: 
         Pro  12 
        Proti    0  
         Zdržel se   0 
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§ jednomyslně byl schválen ověřovatelem zápisu pan Ing. Karel Janeček 

 
Hlasování: 
         Pro  12 
         Proti    0  
         Zdržel se   0 
 

§ výbor hlasoval o přítomnosti přizvaných hostů (Ing. Táborského – 1. náměstka hejtmana; 
pana Dohnálka – 3. náměstka hejtmana; Ing. Nejedlého, vedoucího ekonomického odboru 
KÚ; pí. Kopřivové, vedoucí oddělení rozpočtu a financování KÚ; Ing. Králové – vedoucí 
oddělení účetní evidence KÚ; Ing. Zilvara – vedoucího oddělení výkaznictví a financování 
obcí KÚ; Ing. Tichého – oddělení regionálního rozvoje KÚ; paní Hronovské – oddělení 
zdravotní péče a ekonomiky KÚ; Bc. DiS. Mlejnka – odborného konzultanta CEP, Bc. Šimka 
– odborného konzultanta CEP a PhDr. Scháněla, Ph.D) 
 
Hlasování: 
         Pro  12 
         Proti    0  
         Zdržel se   0 
 

§ jednomyslně byl schválen zápis z 10. jednání finančního výboru 
 

§ datum dalšího jednání výboru bude dne 11. 3. 2010 
   

K bodu 2 
Hospodářsky slabé oblasti 
K tomuto bodu hovořil Bc., DiS. Mlejnek, odborný konzultant CEP. Podkladové materiály byly 
všem zúčastněným zaslány předem. Je to vyjádření problémových oblastí a jejich prostorové 
souvislosti tak, aby na území kraje mohla být vytipována místa, ve kterých se kumulují buď 
příznivé, nebo nepříznivé hospodářské podmínky pro rozvoj. Vymezení hospodářsky slabých 
oblastí Královéhradeckého kraje bylo provedeno na základě vyhodnocení vybraných ukazatelů, 
které charakterizují sociálně – ekonomický rozvoj regionu a jeho hospodářskou sílu.  
Pan náměstek Dohnálek přítomné obeznámil s otázkou brownfieldů. Na základě toho započala 
diskuze, svůj názor sdělil Ing. Táborský a pan Daniel. 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
Hlasování: 
         Pro  12 
         Proti    0 
         Zdržel se   0 
 
USNESENÍ VF/11/71/2010 
Finanční výbor Královéhradeckého kraje 
I. B e r e  n a  v ě d o m í 

Informaci a prezentaci k hospodářsky slabým oblastem Královéhradeckého kraje 
  
 
K bodu 3 
Investiční příležitosti 
Informaci k tomuto bodu podal Bc.Šimek, odborný konzultant CEP. Nejdříve všechny přítomné 
seznámil s tím, že se jedná o prezentační materiál a zároveň databázi pro vnitřní potřebu, která 



 3

shrnuje všechny možné investiční plochy vhodné k nějakému budování a zároveň brownfieldy ze 
všech obcí KHK. Cílem studie je zviditelnění investičních příležitostí v jednotlivých obcích 
KHK. Ing. Táborský zmíněný bod doplnil o otázku vyhodnocení brownfieldů. Pan Daniel položil 
otázku, zda jsou materiály přístupné veřejnosti. Bc. Šimek sdělil, že veškeré údaje jsou 
zpracovány elektronicky a databáze je na webových stránkách. Tyto údaje by měly být každým 
rokem aktualizovány.  
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
Hlasování: 
         Pro  12 
         Proti  0 
         Zdržel se 0 
 
USNESENÍ VF/11/72/2010 
Finanční výbor Královéhradeckého kraje 
I. B e r e  n a  v ě d o m í 

Informaci a prezentaci investičních příležitostí v Královéhradeckém kraji 
 
 
Na návrh předsedy Finančního výboru pana Hübsche bylo hlasováno o předřazení bodu č. 7 
Záměr dlouhodobých investic - zóna Vrchlabí 

                                                -  Nemocnice Náchod 
Návrh- hlasovat o předřazení bodu 
 
Hlasování: 
          Pro             12 
          Proti           0 
          Zdržel se    0  
 
 
K bodu 7 
Záměr dlouhodobých investic - zóna Vrchlabí 

                                                -  Nemocnice Náchod 
Nemocnice Náchod 
K tomuto bodu hovořil Ing. Vávra, CSc, ředitel Nemocnice Náchod. Nejprve v krátkosti shrnul  
údaje týkající se této nemocnice: kapacita 700 lůžek. Na základě kontroly Krajské hygienické  
stanice a Inspektorátu práce bylo konstatováno, že nemocnice v Náchodě neplní zákonné normy  
a dochází tak k porušování platných předpisů.  
Stav stávajících objektů a zařízení je na hraně své existence, je havarijní. Dílčí opravy a úpravy 
jsou zbytečné a neefektivní. K tomuto bodu se vyjádřil Ing. Táborský, který sdělil, že hejtmanem 
KHK byla ustanovena komise, která bude tento projekt řešit. Ing. Mázl konstatoval, že kraj by 
k této situaci měl přistoupit daleko zodpovědněji, než tomu doposud bylo.  
Pan Kebus upozornil na dodržení efektivnosti a hospodárnosti při vyhlašování výběrového  
řízení. Byl ujištěn Ing. Táborským, že v této věci bude provedeno maximum. 
Vyvstaly otázky týkající se kapacity, lůžkové části a rozpočtu. Pan ředitel sdělil, že plánovaná  
kapacita je 400 lůžek oproti stávajícím 700.  
 
Zóna Vrchlabí 
Pan Dohnálek poskytl vyčerpávající informaci k tomuto bodu. Čerpání peněz na zónu Vrchlabí 
je v tuto chvíli nemožné. V současné době se stojí před otázkou co s automobilkou ve Vrchlabí? 
Je tam zaměstnáno 1500 lidí.  
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Ing. Mázl upozornil na to, že automobilový průmysl do krize teprve půjde a pokud je náš 
průmysl založen jen na výrobě automobilů, jsme hrozně zranitelní. Je nutné hledat i jiné 
investory, kteří by nebyli z automobilového průmyslu. Náměstek p. Dohnálek oponoval, že naše 
automobilky našly odbytiště jinde. Pan Vrabec měl dotaz, co bylo provedeno proto, aby finanční 
dotace do oblasti Vrchlabí dopadla. Pan Dohnálek sdělil, že kraj udělal maximum: vypracoval, 
stejně jako v Kvasinách, studii, byly provedeny všechny potřebné průzkumy, projekty, některé 
menší projekty byly i zrealizovány (např. most v Dolní Branné). 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
Hlasování: 
         Pro  12 
         Proti  0 
         Zdržel se 0 
 
USNESENÍ VF/11/73/2010 
Finanční výbor Královéhradeckého kraje 
I. B e r e  n a  v ě d o m í 

Informaci k záměru dlouhodobých investic – zóna Vrchlabí a Nemocnice Náchod 
 
II.              U k l á d á  
                  Zdravotnickému holdingu, a.s. předložit na nejbližším jednání  
                  Finančního výboru přijatá opatření vedoucí k likvidaci předpokládané provozní ztráty  
                  v roce 2010 ve svých založených zdravotnických akciových společnostech. 
                  Termín: 11. 3. 2010       
 
Na návrh předsedy Finančního výboru pana Hübsche bylo hlasováno o předřazení                                       
bodu č. 8: Informace – Reforma účetnictví veřejných financí od 1. 1. 2010 

                                - průběh a zásadní problémy 
                                - vazba na změnu a ponechání ekonomického SW u kraje 

Návrh- hlasovat o předřazení bodu 
 
Hlasování: 
          Pro             12 
          Proti           0 
          Zdržel se    0  

 
 
K bodu 8 
Informace – Reforma účetnictví veřejných financí od 1. 1. 2010 

                       - průběh a zásadní problémy 
                       - vazba na změnu a ponechání ekonomického SW u kraje 

 
Vysvětlující informace podala Ing. Králová, vedoucí oddělení účetní evidence. Základní změnou 
je vyhláška o účetnictví, která kraje vybrala jako jednotky, které se budou řídit vyhláškou 
410/2009, kterou se provádí ustanovení zákona 563/1991 o účetnictví. V praxi to znamená 
prakticky trojí účetnictví. Od roku 2011 bude platit vyhláška o inventarizaci a další vyhláška 
konsolidační. Ing. Zilvar seznámil přítomné s projektem centrálního systému účetních informací 
státu a jeho dopady na veřejnou správu. V letošním roce dochází pro obce ke dvěma zásadním 
změnám, první je reforma účetnictví a druhou je dopad předávání finančních a účetních dat na 
Ministerstvo financí. Jedním z hlavník rizik celého systému je hlavně nepřipravenost, jak 
legislativní tak i technická. Systém je výhodný pro stát, ale obce a kraje ponesou náklady, je to 
nevyvážené.  
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Ing. Janeček vznesl dotaz, zda může být kraj v těchto problémech nějak nápomocen? Ing. 
Nejedlý ujistil, že je v Asociaci krajů uloženo komisí pro financování krajů, aby se tímto 
problémem dále zabývala. 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
Hlasování: 
         Pro  12 
         Proti  0 
         Zdržel se 0 
 
USNESENÍ VF/11/74/2010 
Finanční výbor Královéhradeckého kraje 
I. B e r e  n a  v ě d o m í 

Informaci k reformě účetnictví veřejných financí od 1. 1. 2010 (průběh a zásadní 
problémy, vazba na změnu a ponechání ekonomického SW u kraje) 

 
K bodu 4 
Hospodaření KHK v roce 2009 

-  Daňové vlivy 
 
Podkladové materiály byly všem zúčastněným zaslány předem. Ing. Nejedlý podal podrobnou 
informaci k hospodaření KHK za uplynulý rok, čerpání rozpočtu a daňové vlivy – krizový vývoj 
ve státě.  
Všechny závazky byly uhrazeny. K předmětu věci hovořil i Ing. Táborský. Ocenil dobré 
výsledky v krizovém roce, poděkoval všem zainteresovaným na rozpočtovém procesu – zejména 
ekonomům. Stejným způsobem se vyjádřili i ostatní členové FV, a to i směrem k ocenění práce 
ekonomického odboru KÚ KHK. 
Součástí zápisu je tab. č. 1, tab. č. 2 a tab. č. 3. 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
Hlasování: 
         Pro  12 
         Proti  0 
         Zdržel se 0 
 
 
USNESENÍ VF/11/75/2010 
Finanční výbor Královéhradeckého kraje 
I. B e r e  n a  v ě d o m í 

Informaci k o hospodaření Královéhradeckého kraje v roce 2009, vč. daňových 
vlivů  

 
 
K bodu 5 
Daňový vývoj 2010 – leden a předpoklady 2010 
 
Tento bod podrobně vysvětlil Ing. Nejedlý. Podkladové materiály byly všem zúčastněným 
zaslány předem. 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
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Hlasování: 
         Pro  12 
         Proti  0 
         Zdržel se 0 
 
USNESENÍ VF/11/76/2010 
Finanční výbor Královéhradeckého kraje 
I. B e r e  n a  v ě d o m í 

Informaci k daňovému vývoji v roce 2010 (leden a předpoklady) 
 

II.             D o p o r u č u j e  
                 Nečerpání rozpočtové rezervy KHK  v roce 2010 
 
 
K bodu 6 
Sociální pojištění – kap. 18 a 19 – I. pololetí 2007 
 
Podkladové materiály byly všem zúčastněným zaslány předem. 
Ing. Nejedlý vysvětlil přítomným, že chybou v zákoně v I. pololetí roku 2007 vznikl oprávněný 
nárok kraje na uplatnění vrácení sociálního pojištění. 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
Hlasování: 
         Pro  12 
         Proti  0 
         Zdržel se 0 
 
 
USNESENÍ VF/11/77/2010 
Finanční výbor Královéhradeckého kraje 
I. B e r e  n a  v ě d o m í 

Informaci k sociálnímu pojištění – kap. 18 a 19 – I. pololetí 2007 
 
  
 
K bodu 9 
Revokace  - zrušení usnesení z 16. 12. 2009 č. VF/10/70/2009 
 
Předseda pan Hübsch vysvětlil členům nastalou situaci. 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
Hlasování: 
         Pro  12 
         Proti  0 
         Zdržel se 0 
 
 
USNESENÍ VF/11/78/2010 
Finanční výbor Královéhradeckého kraje 
I. S c h v á l i l  

Revokaci - zrušení usnesení z 16. 12. 2009 č. VF/10/70/2009 



 7

K bodu 10 
Různé 
Přehled investic pro rok 2010 
Ing. Nejedlý podál informaci k přehledu investic pro rok 2010. Podkladové materiály byly všem 
zúčastněným zaslány předem (FRR, kapitoly, státní rozpočet). 
 
Stav půjček poskytnutých krajem k 31. 12. 2009 
Ekonomickým odborem KÚ KHK byl předložen stav půjček poskytnutých krajem k 31. 12. 
2009. K tomuto bodu hovořil Ing. Nejedlý. Půjčky jsou poskytovány od roku 2007 do roku 2009, 
úhrn je 462,6 mil. Kč vč. Správy nemovitostí KHK, bez ní pak 36,7 mil. Kč, z toho kap. 39 více 
jak 25 mil. Kč /70 % ze všech poskytnutých půjček/. Některé půjčky jsou již po lhůtě splatnosti, 
vesměs ty z roku 2007. Většinou dochází k posouvání termínů, místo reálného splácení. Orgány 
kraje by měly v předmětu věci vyjádřit zásadní stanovisko, které půjčky a jak budou definitivně 
řešeny /např. 12 mil. Kč na Vodovodní svaz Císařská Studánka/. 
 
 
K bodu 11 
Závěr 
Předseda poděkoval členům finančního výboru za účast na jednání výboru a vzhledem k tomu, 
že byly vyčerpány všechny body programu, v 12:45 hodin jednání ukončil. Další zasedání 
finančního výboru  je výjezdní – dne 11. 3. 2010 v objektu Nemocnice Náchod. 
 
 
 
 

 
 
 
Zapsala: Veronika Janderová 

……………………………………….. 
předseda výboru – Luboš Hübsch 

…………………………………………. 
ověřovatel zápisu  - Ing. Karel Janeček 


